

# 高贵林孔子学院 2020 年中小学生中国古典诗词诵读比赛

为丰富汉语学习活动，展示学习成果，高贵林孔子学院现组织 2020 年加拿大 BC 省中小学生中国古典诗词诵读比赛。诵读中国古典诗词，欣赏汉语意蕴之美。

中国古典诗词诵读比赛细则：

## 一. 参赛范围

本次大赛对 BC 省 K-12 年级所有中小学在读学生开放报名。参赛学生需为加拿大永久居民或加拿大公民。中国古典诗词诵读大赛分为母语组和非母语组进行。母语组的参赛者是父母双方或任何一方为以汉语为母语者，非母语组的参赛者是父母双方均为以非汉语语言为母语者。母语组和非母语组均按照年级各分为 13 个小组，对应幼儿园到十二年级。

## 二. 参赛作品要求

本次比赛的参赛作品均需为中国古典诗词。诵读作品自选，也可参阅高贵林市孔子学院网站提供的中国古典诗词参考材料，网址如下：

<http://legacy.internationale.com/confucius/>

**参赛作品形式：**录音文件，MP3 格式。

**参赛作品时长：**K-6 年级参赛作品时长建议不超过 1 分钟；

7-12 年级参赛作品时长建议不超过 1.5 分钟。

**参赛作品提交要求：**请提交诵读作品音频文件至 <http://songdu.bisai.ca>，录音文件的命名格式为：**姓名+年级+母语或非母语组+诵读作品名称+作者**，如：MaryZhang7Heritage 把酒问月李白

### 三. 比赛评委

本次中国古典诗词诵读大赛的评委由汉语教师、汉语教学研究专家和播音主持专业人士组成，对所有提交的诵读作品进行评审。

### 四. 奖励

比赛设立一等奖、二等奖、三等奖、优秀奖和组织辅导奖若干；所有参赛者均将获得参赛证书，获奖者将获颁证书和奖励。

### 五. 比赛时间流程

本次中国古典诗词诵读大赛的活动报名时间从即日起至 2020 年 9 月 15 日 23 时整截止。所有参赛者的音频文件均需在活动截止日期前发送到主办方指定的网址。

2020 年 9 月 15 日 - 9 月 25 日为评审阶段；

2020 年 9 月 27 日举办颁奖仪式，为获奖者颁发奖励证书和奖励。

大赛咨询：[gdsdcsd2020@gmail.com](mailto:gdsdcsd2020@gmail.com)

敬请登陆高贵林孔子学院网站

(<http://legacy.internationaleled.com/confucius/>)，了解比赛详情及最新资讯。

高贵林市孔子学院

2020 年 6 月 12 日

# 2020 Classical Chinese Poetry Recitation Contest

To enrich Chinese language learning and showcase students' Chinese learning achievements, Confucius Institute in Coquitlam is organizing a classical Chinese poetry recitation contest. Let the poetry lead us to appreciate the beauty of the Chinese language.

Details of the Chinese classical poetry recitation contest:

## 1. Competition Categories

The competition is open to students from Kindergarten to Grade 12 in BC. Contestants are either Canadian citizens or permanent residents of Canada. There is a "Heritage" group (one or more parents are heritage Chinese speakers) and a "Non-Heritage" group (neither parent is a heritage Chinese speaker) for each grade. There are 26 groups of contestants in the contest, corresponding to the K-12 grades.

## 2. Entry Requirements

All entries in this competition must be Chinese classical poetry. Contestants can select their own classical Chinese poetry material. Chinese classical poetry materials are also available on the Confucius Institute in Coquitlam website at:

<http://legacy.international.com/confucius/>

**Entry format:** Recorded MP3 file

**Duration of recording:**

K-Gr.6: no more than 1 minute;

Gr.7-Gr.12: no more than 1.5 minutes.

**Submissions:** Please submit recordings to: <http://songdu.bisai.ca>

All recorded files should be named in the following format:

*Full name of the contestant + Grade + Heritage or Non-Heritage + Title of poem + Author*

Example: MaryZhang7Heritage 把酒问月李白

### 3. Judges

The judges of the contest consist of Chinese teachers, Chinese language teaching researchers and broadcasting professionals.

### 4. Award

The organizer will be awarding First prize, Second prize, Third prize, Special Award and Organizational Coaching Award. Every contestant will receive a certificate. Winners will be awarded both certificate and prize.

### 5. Timeline

The competition is open **from now until September 15, 2020**. All entries should be submitted to our designated web site before the deadline. The reviewing phase will be from September 15-September 25. Award ceremony will be held on 27<sup>th</sup> September, 2020.

For more information, please contact: [gdscsd2020@gmail.com](mailto:gdscsd2020@gmail.com)

Please refer to Confucius Institute in Coquitlam for more information and the latest updates of the contest. (<http://legacy.international.com/confucius/>)

Confucius Institute in Coquitlam

June 12, 2020